
Protokół Nr V/2011
z obrad V zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 2 marca 2011 r.

Przewodniczący Rady Gminy – p. Feliks Mikulski - otworzył obrady V zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Przywidz,   stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad.
14 radnych było obecnych.
Radny Józef Kulaszewicz – nieobecny.
Przewodniczący Rady Gminy przywitał radnych, Wójta Gminy z pracownikami Urzędu, sołtysów 
oraz mieszkańców przybyłych na sesję Rady. 
Obrady odbyły się w Gminnym Ośrodku Kultury o godz. 16-tej, a zakończono o godz. 17.30.
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gmina na 2011 rok.
2) upoważnienia Wójta Gminy Przywidz do zawarcia porozumień: z Gminą Trąbki Wielki 
oraz z Gminą Kolbudy w sprawie kierowania mieszkańców tych gmin do Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Przywidzu.
3) przyjęcia dokumentu „Raport certyfikacji polityki rowerowej BYPAD w Gminie 
Przywidz.
4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a Morskim 
Oddziałem Straży Granicznej w Gdańsku o przekazaniu środków pieniężnych na zakup 
paliwa do pojazdów służbowych.
5) w sprawie zmian w budżecie Gmina Przywidz na 2011 rok. 
6) w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Pan Feliks Mikulski – zapytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.
Jednogłośnie bez uwag radni przyjęli w/w porządek obrad.
ad.2b Radni bez uwag, przy 14 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy.

ad.3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
Wójt Gminy -  na wstępie powiedział, iż dzieje się coś, co hamuje pracę Urzędu Gminy i jak 
również działania rozwojowe są lekko wyhamowane. Skupiamy się na tematach zastępczych. Jeśli 
chodzi o mnie nie interesują mnie oświadczenia majątkowe, działania, które mogą być podejrzane, 
od tego są inne organa. Jeśli chodzi o radnych, to nie czas na udowadnianie sobie kto ma rację. 
Pracowałem sam jako  Wójt i Rada, był spokój. Gdy pracowałem z p. Etmańskim, nie obyło się bez 
dyskusji, ale braliśmy przede wszystkim dobro gminy. Powinniśmy się skupić na sprawach 
istotnych, abyśmy nie byli postrzegani jako gmina ponownie skłócona. Pracy mamy mnóstwo. 
Nieważne kto z jakiego komitetu stratował. Ja decyduję o sprawach kadrowych w Urzędzie Gminy. 
O sprawach finansowych Rada, ale musi mieć do siebie zaufanie. Jeżeli nie mamy pewnej wiedzy, 
to na pewno trzeba wzajemnie się posiłkować. Ustawa samorządowa wszystkiego nie określa. Jako 
Wójt muszę mieszkańcom zapewnić bezpieczeństwo, nawet gdy chodzi o opady śniegu. Jeśli firma 
startowała do przetargu i była jedyną firmą, to dla mnie istotnym jest, aby gmina była odśnieżana. 



Sprawy kadrowe są moimi decyzjami. Jeśli ktoś nadużywa zaufania i nie pracuje, rozwiąże z nim 
umowę o pracę. Jeśli osoba wywiązuje się ze swoich obowiązków, nie interesuje mnie jej dawne 
życiowe sprawy. 
Następnie Wójt przedstawił – informację z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.)
Na zakończenie dodał, że w naszej gminie brak jest Stowarzyszeń Mieszkańców lub Fundacji, które 
mogą zajmować się projektami. Stowarzyszenia mieszkańców uzyskują większą punktację w 
projektach i w tym kierunku powinniśmy iść. 

Przewodniczący Rady Gminy -   poinformował radnych, że Wójt udzielił pisemnej informacji w 
sprawie wniosku radnego J. Kowalika dot. powołania Straży Gminnej oraz powołania zakładu 
komunalnego. Radni otrzymali powyższe  dokumenty do zaopiniowania. 

2) odczytał pismo z dnia 20.02.2011 rok Wójta Gminy w sprawie  wniosku radnego Marcina 
Galikowskiego dot. Zobligowania dyrektora GOK  w Przywidzu do zwiększenia działań na 
rzecz sportu i rekreacji ( w zał.) . Odpowiedź pisemna dostępna jest w biurze Rady.

3) Poinformował, że 4 radnych tj. Marcin Galikowski, Jarosław Labuda, Sławomir Plichta  i 
Roman Kosater zawiązali Klub radnych Gminy Przywidz pod nazwą „Klub Aktywna Gmina 
dla Mieszkańców”           

ad.4. Interpelacje radnych.
Radny Marcin Galikowski -  w imieniu Klubu Aktywna Gmina dla Mieszkańców złożył 2 
interpelacje w sprawach :

1) o wcześniejsze dostarczanie materiałów omawianych na posiedzeniach komisji i sesji Rady,
2) o prawidłowym sporządzaniu projektów uchwał. ( pismo w zał.)

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Robert Deja -  na ręce Przewodniczącego Rady Gminy złożył 
projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego ze stosowną ilością podpisów radnych. 
Tak jak Pan Wójt wcześniej powiedział, aby nie było kłótni, wolałbym tę sprawę wyjaśnić. 
Informacje i pomówienia spływają, wolałbym, aby tę uchwałę rozstrzygnął Wojewoda, uchylając ją 
lub zatwierdzając. Wtedy będzie czysta i jasna sytuacja. 

Przewodniczący Rady Gminy  -   wobec tego, że innych interpelacji nie ma, przystępujemy do 
realizacji następnego punktu obrad: 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na 2011 rok.
Pan Feliks Mikulski  -  odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 
Gminy na 2011 rok. Poprosił o opinię przewodniczących stałych komisji.
Pan Jan Kowalik – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -   odczytał plan pracy komisji na I 
półrocze 2011 . Wnioskował o uzupełnienie planu pracy komisji, który został pomyłkowo 
opuszczony, a został przegłosowany na komisji w brzmieniu: Rozpatrzenie propozycji pozostałych 
komisji.
Pan Teodor Formela – Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  przedstawił plan pracy Komisji 
Gospodarczej na 2011 rok. 
Pani Barbara Talaśka – Przewodnicząca Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu -  odczytała plan 
pracy komisji na 2011 rok. 
Przystąpiono do głosowania autopoprawki do planu pracy komisji rewizyjnej.
Za autopoprawką głosowało 14 radnych.
Radny Marcin Galikowski  - wnioskował o wprowadzenie do planu pracy komisji  w II kwartale 
punktu: sprawy bieżące.
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie w/w autopoprawkę.
Głosowanie
Jednogłośnie radni przyjęli w/w  autopoprawkę. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia planów pracy 



stałych Komisji Rady z przegłosowanymi autopoprawkami. 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr V/ 14/2011)
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad: w sprawie   upoważnienia Wójta 
Gminy Przywidz do zawarcia porozumień: z Gminą Trąbki Wielki     oraz z Gminą Kolbudy w 
sprawie kierowania mieszkańców tych gmin do Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Marszewskiej Górze. 
Projekt uchwały omówiła p. Krystyna Dziobko – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Marszewskiej Górze  . Powiedziała, że Środowiskowy Dom Samopomocy jest na 30 osób, 1 
osoba jest z terenu gminy Kolbudy i 5 z gminy Trąbki Wielkie. Aby te osoby mogły uczestniczyć w 
zajęciach musi być zawarte porozumienie. Staraliśmy się pozyskać osoby z terenu gminy Przywidz, 
co nie było takie łatwe. W związku z tym szukaliśmy osoby z gmin sąsiadujących. Środowiskowy 
Dom jest jednostką budżetową, dotowaną przez Państwo. Środki na działalność otrzymujemy od 
Wojewody. Gmina żadnych środków nie daje na utrzymanie tego domu. 
Zaproponowała spotkanie komisji Rady w Środowiskowym Domu Samopomocy, na którym miała 
by sposobność przedstawienia działalności tego domu. 
Radny Sławomir Plichta -  ile osób uczestniczy w zajęciach?
P.Krystyna Dziobko -  30 osób, 24 z naszej gminy, 1 z Kolbud i 5 z Trąbek Wielkich. Osoby w 
zajęciach uczestniczą nieregularnie. Uczestniczy ŚDS kierowani są na podstawie decyzji 
administracyjnych przez GOPS. W tej chwili mamy pełną obsadę. Osoby, które są zapisane, a nie 
przychodzą, to po pewnym czasie są skreślane z listy uczestników. Dom przeznaczony jest na 30 
osób i taka jest dotacja Wojewody. 
Pani Barbara Talaśka -  komisja społeczna, oświaty i sportu pozytywnie zaopiniowała w/w uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy  - zarządził głosowanie nad w/w uchwałą.
Obecnych na sesji 14 radnych, ustawowy skład Rady – 15 radnych. Wynik głosowania: za- 14 
radnych, głosów przeciw i wstrzymujących - nie było. ( w zał. Uchwała Nr V/15/2011) 

ad.3.) przyjęcia dokumentu „Raport certyfikacji polityki rowerowej BYPAD w Gminie Przywidz.”
Pan Feliks Mikulski -  przypomniał, że Raport certyfikacji polityki rowerowej BYPAD  w Gminie 
Przywidz  był 2 -krotnie przedstawiany na sesji Rady. 
Przewodnicząca Komisji Społecznej, Oświaty i Sportu – powiedziała, że opinia komisji do projektu 
w/w uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy – odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu  „Raport 
certyfikacji polityki rowerowej BYPAD w Gminie Przywidz i poddał pod głosowanie w/w uchwałę.
Obecnych na sesji 14 radnych, wynik glosowania: za- 14 radnych, głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było. ( w zał. Uchwała Nr V/16/2011)

ad.4.) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a Morskim 
Oddziałem Straży Granicznej w Gdańsku o przekazaniu środków pieniężnych na zakup paliwa do 
pojazdów służbowych.
Wójt Gminy – sprawa bezpieczeństwa u nas trochę bagatelizowana. Pojawiły się sprawy, które nie 
zawsze może rozwiązać Policja. Szukamy rozwiązań innych min. w jednostkach bardziej 
wyspecjalizowanych. Przywidz leży w pasie działania Straży Granicznej i po rozmowach z radą i 
mieszkańcami dochodzi do porozumienia, które ma nam wspomóc działania na rzecz 
bezpieczeństwa i porządku w Gminie. Chodzi tu o sytuacje, które zdarzają się latem. Gmina 
odwiedzana jest przez pseudo turystów. Od kwietnia byśmy współpracowali ze Strażą Graniczną. 
Obecność Straży była widoczna podczas pożaru w Trzepowie. 
Następnie głos zabrał przedstawiciel Straży Granicznej – w 2007 roku weszliśmy do strefy 
Schengen
W związku z powyższym działania Straży Granicznej rozszerzyły się na całe terytorium kraju. 
Placówka w Gdańsku działa na terenie miast: Gdańsk, Sopot, Tczew oraz w powiatach: gdański. 
tczewski i starogardzki. Do naszych zadań należy: kontrola przedsiębiorców, którzy zatrudniają 
cudzoziemców. Udzielono nam szerokich uprawnień, podobne do uprawnień Policji: kontrole ruchu 



drogowego, transportu drogowego, w tym czas pracy kierowców. W wyniku porozumienia 
będziemy patrolować gminę Przywidz. 
Pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – wyraził pozytywną opinię komisji do w/w projektu 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Przywidz a Morskim Oddziałem Straży Granicznej w Gdańsku o 
przekazaniu środków pieniężnych na zakup paliwa do pojazdów służbowych i poddał pod 
głosowanie w/w uchwałę.
Obecnych na sesji 14 radnych, wynik glosowania: za- 14 radnych, głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było. ( w zał. Uchwała Nr V/ 17/2011)

5) w sprawie zmian w budżecie Gmina Przywidz na 2011 rok. 
Projekt uchwały omówiła p. Barbara Borowska – Skarbnik Gminy ( w zał.) 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w projektu 
uchwały. 
P. Feliks Mikulski – odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Przywidz na 
2011 rok i zarządził głosowanie nad uchwałą.
Obecnych na sesji 14 radnych, wynik glosowania: za- 14 radnych, głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było. ( w zał. Uchwała Nr V/ 18/2011)

6) w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.
Przewodniczący Rady Gminy -  Wójt Gminy na początku sesji zaapelował o spokój i działanie na 
rzecz rozwoju Gminy Przywidz. W związku z tym, że firma żony radnego prowadzi odśnieżanie 
dróg w Gminie Przywidz, pojawiały się wątpliwości i pytania mieszkańców. Były zarzuty, że 
pozwalamy na to, że radny prowadzi działalność na rzecz gminy Przywidz. Wójt mówił, że tym 
powinien zająć się odpowiedni organ i takim organem jest Rada Gminy Przywidz. To jest organ, 
który może się w tej sprawie wypowiedzieć. Organem nadzorczym jest Wojewoda i w przypadku 
niepodjęcia uchwały lub  niezgodnego z prawem podjęcia uchwały może nakazać podjęcie 
określonej uchwały lub wydać nakaz zastępczy. Przystępując do rozpatrzenia tej sprawy, proszę o 
przekazanie uzasadnienia do uchwały. 
Radny Robert Deja -  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego. ( w zał.) 
Dopowiedział, że jako grupa radnych, działają na podstawie skarg mieszkańców. Z tego co wiem, 
wpłynęła skarga do Przewodniczącego rady Gminy, były też skargi ustne. Chcielibyśmy, aby tą 
sprawą zajął się Wojewoda.  Niech się wypowie w tej sprawie organ nadzorczy. Nie nam oceniać 
czy to jest zasadne, czy nie. 
Radny Jarosław Labuda -  chciałbym zobaczyć umowę  cywilno-prawną podpisaną ze mną, żeby 
móc do niej się odnieść.  Ja takiej umowy nie posiadam. 
Radny Sławomir Plichta -  na zasadzie plotek, my nie możemy odwoływać radnego. Ta sytuacja jest 
dziwna. 
Przewodniczący Rady -  poprosił o zajęcie stanowiska w tej sprawie radcy prawnego.
Pan Michał Janowski – radca prawny -    stanowisko moje wyrażone zostało w uzasadnieniu do 
uchwały. Do radnych należy ocena faktyczna tej sytuacji. W uzasadnieniu przedstawiłem ocenę 
prawną. Jeden z radnych zwrócił się o przygotowanie projektu uchwały i taki projekt uchwały 
został przygotowany. W uzasadnieniu jest napisane, że małżonka podpisała umowę na świadczenie 
usług. Przepis literalnie brzmi:że radny nie może wykonywać pracy na podstawie umowy cywilno-
prawnej. Pojawiły się pewne sygnały, jak powiedział Przewodniczący i po to jest Rada Gminy, aby 
to rozstrzygnąć. 
Przewodniczący Rady Gminy -   poinformował, że są różne opinie w przedmiotowej sprawie. Jedne 
są za tym, że radny powinien stracić mandat  a inne, że nie ma podstaw, aby przystępować do 
wygaszania mandatu radnego. Rada Gminy jako organ powinna podjąć w tej sprawie decyzję. 



Sprawą powinna się zająć, aby sprawę raz wyjaśnić. Stąd jest ta uchwała. 
Radny Teodor Formela -  wnioskował o odrzucenie projektu uchwały w całości. Uzasadnił to tym, 
że stan faktyczny jest inny  niż w treści uchwały, bo takiej umowy nie ma.  Pierwsza  umowa była 
zawarta do 10.01.br. Następnie druga umowa jest zawarta 15.02. Ten stan dotyczył poprzedniej 
umowy, która się skończyła.  Zaistniała sytuacja może  narażać  radnego na odpowiedzialność 
etyczno-moralną . Może stracić zaufanie wyborców, ale jest to sprawa radnego. Ponadto nie 
wiadomo kto wniósł projekt uchwały. Na komisji gospodarczej szczegółowo analizowano tę 
sytuację. Częściowo znamy stanowisko Wójta. Dlatego wnoszę o odrzucenie tej uchwały. 
Głos zabrał Wójt Gminy -  wspomniał, że jak jest jakiś problem to należy go wyjaśnić, ale nie mnie 
rozstrzygać w jaki sposób. Problem z opadami śniegu zginie. Jedyną firmą przystępującą do 
przetargu była firma JAN TER Teresa Labuda z Przywidza. Co by się stało, gdyby opady śniegu 
były obfite? Czy wówczas ważniejszy byłby mandat, czy odśnieżanie.? Rada powinna temat 
rozstrzygnąć i powinna zająć się właściwym działaniem, bo szkoda czasu. My jesteśmy w Urzędzie 
uwikłani przekazywaniem informacji, nieistotnych, które nie służą rozwojowi Gminy. My 
otrzymujemy płace za czas efektywny. Też nam zależy na tym, aby tę sprawę zamknąć. Moje 
stanowisko jest takie, że w zasadzie jakby nie było sprawy. 
Przewodniczący Rady Gminy -   czy podpisując umowę, Wójt miał jakieś wątpliwości  ?
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o podpisanie umowy – na przetargu pojawiła się p. Teresa Labuda, 
umowa nie została wtedy podpisana, ponieważ oferta wymaga przeanalizowania kosztów. Ustawa 
samorządowa jest „ułomna”. Nie mając bazy usługowej na terenie Gminy musimy na pewne 
sprawy patrzeć inaczej. Jeśli chodzi o drugi przetarg na odśnieżanie, to procedury przetargowe były 
przestrzegane. 
Radny  Marcin Galikowski -   nie zgadza się z interpretacją prawną do tej uchwały. Nadal nie 
wiemy kto wniósł projekt uchwały. Poza tym w uzasadnieniu nie ma przytoczonego ani jednego 
wyroku Sądu. Czy nie należało nas wcześniej poinformować o sprawie. Projekt uchwały jest 
niedopracowany. Kiedy wpłynął projekt uchwały? 
Przewodniczący Rady Gminy -  uchwałę wniosło 5 radnych. Projekt uchwały wpłynął dzisiaj. W 
dokumentach projekt projektu pojawił się przez moje niedopatrzenie. 
Radny Marcin Galikowski  - to dlaczego dzisiaj na tej sesji uchwałę omawiamy.?
Przewodniczący Rady Gminy -  jest taka możliwość. 
Radny Sławomir Plichta -  nie można działać na zasadzie plotek i pomówień. 
Przewodniczący Rady Gminy -  temat dzisiaj musimy zakończyć, niezależnie od wyniku. Jeśli 
dzisiaj nie zakończymy tematu, to cały czas od mieszkańców będą spływały skargi. To wcale nie 
będzie w dobrym kierunku szło.
Radny Teodor Formela -  zwrócił uwagę Przewodniczącemu, gdyż zgłosił wniosek najdalej idący . 
Nie powinna trwać dalej dyskusja, Przewodniczący powinien wniosek poddać pod głosowanie. 
Przewodniczący Rady Gminy -  dyskusja trwała nad wnioskiem i pierwszy będzie przegłosowany 
wniosek radnego. Jeszcze nie otrzymałem opinii Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Pan Jan Kowalik -  komisja rewizyjna jest za tym wnioskiem.
Przewodniczący Rady Gminy -  czy Komisja Społeczna, Oświaty i Sportu chciałaby dodać ?
Radna Barbara Talaśka – nie.
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym, że jest wniosek o odrzucenie uchwały w całości, 
przystępujemy do głosowania. Kto jest za odrzuceniem przedmiotowej uchwały w całości?
Obecnych na sesji 14 radnych. Wynik głosowania: Za- 10 radnych,  2- wstrzymujące  i 2 głosy- 
przeciw.
Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że uchwała została odrzucona.

ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
Pan Samaruk – mieszkaniec Jodłowna-   jest wyborcą i nie chce słyszeć kłótni radnych, że Pan 
Labuda  jeździ pługiem. Pan Jarosław Labuda nie jeździ pługiem, tylko ja jeżdżę. Wyborcy 
głosowali na radnych i chcemy, abyście działali na rzecz rozwoju gminy. Chciałby, aby w 
Jodłownie była kanaliza, boisko itd., a wy kłócicie się o radnego?  Tak było w poprzedniej Radzie i 



p. Wójt straciła wówczas mandat. A co tu chodzi teraz? 
Pan W. Śpiewak – mieszkaniec Pomlewa -  zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego – czy 
macie telefon zaufania?  Nic nie będziemy robić tylko dzwonić do Was.
Przewodniczący Rady Gminy -  zapraszam Pana, mam dyżury w Urzędzie.
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -  wyraził niezadowolenie z powodu braku kontaktu z 
radnym p. Kosater. Po wyborach nie zgłosił się do Rady Sołeckiej. W jaki sposób radny 
podejmował decyzje przy budżecie? Sołectwo Stara Huta liczy 180 osób. Mamy określone 
potrzeby. Na remont świetlicy uchwalono 9 tysięcy zł. Czy p. Radny miał w ręce projekt budżetu? 
O jakie punkty w budżecie Pan walczył? Niech Pan pracuje jak należy. Chciałby wprowadzić do 
pracy Rady – wnioski obywatelskie. Są to wnioski od obywateli podpisane przez określoną liczbę 
osób i wpływają do Rady i są omawiane na sesjach. 
Wypowiedział się odnośnie wydatków na szkoły, ile kosztuje utrzymanie 1 ucznia w 3 szkołach. 
Największy koszt utrzymania dziecka jest w Szkole Podstawowej w Pomlewie, najmniejszy w 
Przywidzu.
Miała działać rada ds. Sportu. Nic takiego nie powstało. Mamy boiska sołeckie, trzeba je 
skatalogować, opisać . Jak się patrzy to mamy tutaj „partyzantkę”
Nie ma w Gminie mapy topograficznej z rozdzieleniem sołectw. Sołectwo Stara Huta graniczy z 
miejscowością Klonowo Górne, ta miejscowość aspiruje do połączenia z naszym sołectwem. 
Próbowaliśmy kiedyś to połączyć, ale sołectwo Michalin nie powiedziało wyraźnie „nie”. Należy 
do tego wrócić. 
Pani Grażyna Ropela – sołtys Michalina -  90% mieszkańców sołectwa Michalina nie chce się 
przyłączyć do sołectwa Stara Huta.

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Robert Deja -  czy jest możliwość odwodnienia odcinka  drogi 
wojewódzkiej na skrzyżowaniu w kierunku Egiertowa? Woda przelewa się przez całe 
skrzyżowanie.
Jak daleko jesteśmy z drogą Jodłowno – Czapielsk ?
Jak wygląda sprawa świetlicy środowiskowej w Jodłownie?
Pani Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy -  w tej chwili w Jodłownie świetlica środowiskowa nie 
działa. Osoba, która zajmowała się świetlicą, odmówiła podpisania umowy. 
Wójt Gminy – jeśli chodzi o drogi -  droga Czapielsk – Jodłowno jest drogą wojewódzką. Gmina 
nie może sama działań podjąć. Z informacji z Urzędu Marszałkowskiego wiemy, że ta droga w tym 
roku będzie remontowana od Czapielska do Przywidza. Przy okazji przebudowy drogi, chodnik w 
Jodłownie również byłby robiony. Jeśli chodzi o skrzyżowanie dróg wojewódzkiej i powiatowej w 
kierunku Egiertowa, zwrócimy się o wykonanie. 
Radna Maria Ścibek -   zgłaszała wniosek o zajęcie się sprawą wycinki drzew w pasie drogowym 
od Kolbud do Czapielska. Drzewa i krzaki stwarzają niebezpieczeństwo. 
Wójt Gminy -  rozmawiałem w tej sprawie z leśniczym p. Gajdą i byli gotowi nam pomóc , ale był 
to okres zimowy. Uzgodnienia z Zarządem Dróg trwają , gdyż należy uzyskać opinie od nich. My 
jako gmina możemy tylko wnioskować. Może przy przebudowie tej drogi, wycinka drzew będzie 
wykonywana. 9.03.br. Będzie spotkanie z Marszałkiem Świlskim i tę kwestię poruszymy.
Radny Józef Kaźmierczak -   czy na terenie Gminy w poszczególnych miejscowościach są 
wydzielone miejsca  do lądowania helikopterów ?
Wójt Gminy – zaprosił wszystkich do swego gabinetu, gdzie wisi tablica inwestycyjna , gdzie jest 
min. lądowisko dla helikopterów. Radny Robert Deja zaprosił przedstawiciela Pogotowia 
Ratunkowego Lotniczego. Wyznaczonym miejscem był teren kolo CPN. Gmina musiałaby 
przygotować teren, co nie jest łatwe, gdyż linia energetyczna w tamtym miejscu musi być 
przesunięta i Energa może wykonać to na własny koszt.  Do czerwca musimy zgłosić nasze wnioski 
o przesunięcie linii w miejscach publicznych. 
Radny Robert Deja -  Przedstawiciel Pogotowia Lotniczego Ratunkowego w Gdańsku 
zaakceptował plac koło CPN w Przywidzu. Inne gminy robią to  w ten sposób, że wydzierżawiają 



od gospodarzy plac ziemi,  i taki gospodarz utrzymuje plac. Jeśli istnieje zagrożenie życia, pilot 
ląduje tam, gdzie uzna za stosowne. Plac ma wymiary 10X10, 4 narożniki muszą być podświetlone.
Głos zabrał p. Śpiewak – mieszkaniec Pomlewa – w Pomlewie udrożnić rowy melioracyjne.
Wójt Gminy -  może uda się udrożnić rowy przy przebudowie drogi wojewódzkiej. W Gromadzinie 
oczyszczaliśmy rów  i powiat na pewno podejmie działania .
Radny Powiatu – p. Wojciech Etmański – droga Gromadzin – Miłowo będzie remontowana w tym 
roku.

Innych spraw nie zgłoszono.

ad.8. Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady V zwyczajnej sesji Rady Gminy.

Protokołowała: G. Pożoga 


